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Zápis z 321. zasadnutia výkonného výboru SOŠV, 

ktoré sa konalo dňa 2. marca 2023 v Bratislave 
  

 

 

Prítomní: A. Siekel, P. Korčok, D. Barteková, M. Šatan, M. Šišková, D. Líška, M. Rojko,  

  J. Gönci 

Ospravedlnení: Z. Rehák Štefečeková, A. Kuzmina, M. Tóth.  

Prizvaní: F. Chmelár, J. Liba, G. Asványi, P. Pašuth, R. Buček, B. Demeter 

  

  

PROGRAM 321. ZASADNUTIA VV SOŠV  

1. Otvorenie                                                                Siekel 

2. Kontrola úloh         Liba 

3. Privítanie nového štátneho tajomníka pre šport Richarda Nemca  Siekel 

4. Informácia o aktivitách prezidenta SOŠV     Siekel 

5. Vyhodnotenie Zimný EYOF Friuli - Venezia Giulia 2023   Demeter/Liba  

6. Príprava EH Krakov 2023, EYOF Maribor 2023, 2023 ANOC World Beach Games 

           Buček/Liba 

7. Zákon o športe                                Liba 

8. Rôzne 

 

 

1. OTVORENIE  

Zasadnutie otvoril prezident SOŠV A. Siekel, ktorý všetkých prítomných privítal  

na 321. zasadnutí VV SOŠV. Osobitne privítal štátneho tajomníka pre šport R. Nemca. Následne 

predstavil návrh programu zasadnutia, v ktorom v porovnaní s písomnou pozvánkou navrhol bod 

č. 7 presunúť hneď za bod č. 3, a za overovateľa zápisu zo zasadnutia navrhol člena VV SOŠV 

D. Líšku. Všetci členovia VV SOŠV oba tieto návrhy schválili bez pripomienok. 

 

Uzn. č. 321/1/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

Program 321. zasadnutia VV SOŠV s presunom bodu č. 7 za bod č. 3.  

 

Uzn. č. 321/2/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

D. Líšku za overovateľa zápisu z 321. zasadnutia VV SOŠV.  

  

 



 

 

2 

 

 

2. KONTROLA ÚLOH  

Kontrolu plnenia uznesení z 320. zasadnutia VV SOŠV vykonal generálny sekretár SOŠV 

J. Liba. Informoval, že predseda komisie pre prijímanie nových členov do SOŠV a predseda 

komisie neolympijských športov SOŠV D. Líška v nadväznosti na diskusiu z predošlého 320. 

zasadnutia VV SOŠV zorganizuje stretnutie pracovnej skupiny, ktorá sa bude zaoberať 

žiadosťami o členstvo nových subjektov v SOŠV.  

Kontrola úloh bola schválená jednomyseľne všetkými členmi VV SOŠV. 

K zápisu z 320. zasadnutia VV SOŠV neodzneli žiadne pripomienky a bol schválený 

jednomyseľne všetkými členmi VV SOŠV.  

 

 Uzn. č. 321/3/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

 Zápis z 320. zasadnutia VV SOŠV. 

 

 Uzn. č. 321/4/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

Kontrolu úloh z 320. zasadnutia VV SOŠV. 

 

3. PRIVÍTANIE NOVÉHO ŠTÁTNEHO TAJOMNÍKA PRE ŠPORT RICHARDA 

NEMCA   

 Prezident SOŠV A. Siekel ešte raz na rokovaní privítal štátneho tajomníka pre šport  

R. Nemca. Vyzdvihol, že jedny z jeho prvých krokov vo funkcii smerovali na zasadnutie 

výkonného výboru SOŠV. Pozícia štátneho tajomníka je premostením medzi vládou a športovým 

hnutím. A. Siekel ocenil, že R. Nemec sa aj počas uplatňovania si poslaneckého mandátu snažil 

spolupracovať so športovým hnutím, osobitne vyzdvihol jeho angažovanie sa a pomoc pri 

organizácii Európskeho olympijského festivalu mládeže 2022 v Banskej Bystrici. Slovenský 

šport vníma a rešpektuje autority, avšak chce byť zastúpený pri diskusiách, ktoré sa ho týkajú. 

Ponuka na spoluprácu v otázkach športu pre štát naďalej platí.  

 Štátny tajomník R. Nemec spomenul, že na rozdiel od svojho predchodcu chcel byť 

štátnym tajomníkom a v štartových blokoch stál tri mesiace, kým bol vymenovaný. Ako poslanec 

sa snažil pomáhať športu a rovnako chce postupovať vo funkcii štátneho tajomníka. Jeho cieľom 

je spájať športovú obec, športové zväzy, SOŠV a SPV. Zdôraznil, že politici prichádzajú 

a odchádzajú, športoví nadšenci a funkcionári však zostávajú. Šport by však mal vytvárať väčší 

tlak na politikov a vládu, aby sa viac zaujímali aj o tento segment. R. Nemec vyzval šport na 

spoluprácu: „Ak pôjdeme spoločne, dosiahneme viac. Budem v úrade asi len krátko. Zo života 

som však zvyknutý, že veľké veci sa skladajú z malých, ktoré je potrebné dokončiť.“ Zvýraznil, 

že dvere ministerstva školstva sú otvorené pre každého zo športového hnutia.  

 R. Nemec chce opäť otvoriť otázku kvality vzdelávania športových odborníkov. Cieľom 

je, aby fakulty vychovávajúce športových odborníkov medzi sebou viac spolupracovali. Jeho 

prioritou je zlepšenie kvality hodín telesnej výchovy v školách. Mrzí ho, že sa nedotiahlo tzv. 

krúžkovné, keďže do športu mohli prísť ďalšie financie. Zdôraznil, že šport by bol v tejto podpore 

detí a mládeže najpripravenejší a najrýchlejší a ukázal by, že dokáže rýchlo reagovať.  
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 Viceprezident SOŠV P. Korčok zareagoval, že športové hnutie vidí v štátnom 

tajomníkovi partnera a je dobré, že aj on to vidí podobne. Upozornil však, že rozpočet pre šport 

nepokrýva všetky jeho potreby, zväzy dostali menej financií a potrebovali by v tejto otázke 

pomoc.  

 R. Nemec si uvedomuje, že športové hnutie a štát môžu mať rôzne názory, ale je potrebné 

diskutovať, keďže len diskusia posúva každého ďalej. Jeho snahou ako poslanca bolo, aby do 

športu plynulo viac financií prirodzenou cestou cez lotérie. Mnohé témy pomoci pri financovaní 

športu boli podľa neho zle odkomunikované.  

 Podľa čestného prezidenta SOŠV F. Chmelára nemá slovenský šport dostatok vzduchu. 

Nemal na mysli financie, ale prístup štátu, uplatňovanú legislatívu a veľkú byrokraciu. Vyzval 

štátneho tajomníka, aby sa zaoberal aj možnosťou využitia financií z Plánu obnovy, ktoré by 

pomohli slovenskému športu.  

 Člen VV SOŠV J. Gönci vysvetlil, že v čase, keď bol štátnym tajomníkom, sa snažili 

získať financie na šport aj cez eurofondy. Vyzdvihol význam SOŠV a vyzval štátneho tajomníka, 

aby sa SOŠV a celé športové hnutie mohlo významnejšie podieľať na dobrom riadení športu.  

 Člen VV SOŠV M. Rojko ocenil slová R. Nemca, že chce byť mužom spájania a že chce 

riešiť problémy slovenského športu. Rád by sa dožil dňa, keď bude agenda športu významnou 

súčasťou politických programov, ako sú kultúra, školstvo či zdravotníctvo.  

 Členka VV SOŠV M. Šišková upriamila pozornosť na chýbajúcich trénerov 

a predovšetkým problémy s ich zamestnávaním.  

 Výkonný riaditeľ SOŠV G. Asványi ako nominant SOŠV v správnej rade Fondu na 

podporu športu predstavil štátnemu tajomníkovi aktuálne problémy v činnosti fondu. Športová 

obec by privítala, ak by sa nevyužité financie vo fonde mohli presunúť do ďalšieho obdobia 

a nemuseli sa vracať.  

 J. Liba informoval o prípravách metodického materiálu a dotazníkoch o podpore 

organizácie významných podujatí na území Slovenskej republiky. Malo by ísť o dlhodobejšiu 

koncepciu. V prvom kroku by návrhy na veľké podujatia smerovali na SOŠV a následne na 

ministerstvo, ktoré by ich definitívne schválilo a finančne podporilo.  

 Prezident SOŠV v zhrnutí skonštatoval, že športovému hnutiu chýba dôvera zo strany 

štátu. V poslednom čase bolo slovo dôvera veľmi naštrbené. Šport je pod silnými reflektormi, 

pod ktorými nie je žiadna oblasť na Slovensku. Šport počúva, že dostane viac peňazí za viac 

transparentnosti. V športe je veľa funkcionárov, ktorí pracujú zadarmo, napriek tomu sú zaťažení 

veľkou byrokraciou a je otázka, či budú chcieť v budúcnosti pokračovať.  

 

 Uzn. č. 321/5/23  

  ➢ VV SOŠV berie na vedomie:  

Informácie štátneho tajomníka pre šport R. Nemca o jeho cieľoch a aktivitách počas 

trvania jeho mandátu i podnety z diskusie. Členovia VV SOŠV i celé športové hnutie 

ponúkajú Ministerstvu školstva, vedy, výskumu a športu SR spoluprácu v oblasti športu.  

 

 

 



 

 

4 

 

 

 Uzn. č. 321/6/23  

  ➢ VV SOŠV berie na vedomie:  

Informáciu J. Libu o prípravách metodického materiálu k podpore organizácie 

významných športových podujatí na území Slovenskej republiky.  

 

 

4. ZÁKON O ŠPORTE  

 Prezident SOŠV A. Siekel otvoril tému návrhu nového Zákona o športe. Pripomenul 

ponuku SOŠV spolupracovať na tvorbe legislatívnej normy, ktorá zostala nevypočutá a odpoveď 

z strany sekcie športu MŠVVŠ SR na ňu prišla až krátko pred zverejnením návrhu 

v pripomienkovom konaní. Ľudia zo športu boli pripravení pomôcť pri tvorbe, chceli byť 

súčasťou tímu. Ich snahou nebolo byť kapitánmi, trénermi, ale robotníkmi v tíme.  

 Podľa generálneho sekretára SOŠV J. Libu žijú šport a štát síce v jednej galaxii, ale akoby 

vo dvoch svetoch. Ako pozitívny príklad spolupráce a spájania sa športu, samospráv a štátu 

spomenul EYOF v Banskej Bystrici.    

 Viceprezident SOŠV P. Korčok predstavil členom VV SOŠV a hosťovi závery 

z rokovania Rady pre rozvoj športu SOŠV, ktorej predsedá. Upozornil, že pripomienky 

k novému Zákonu o športe, ktoré zozbierala a spracovala legislatívno-právna komisia SOŠV, sú 

uvedené na viac ako dvoch desiatkach strán a viaceré sú závažného charakteru. Materiál zo strany 

ministerstva nie je vnímaný, že je zlý, sú v ňom aj pozitívne body a veľa oblastí, ktoré život 

v športovom prostredí zjednodušujú. Na druhej strane je tam veľa ustanovení, ktoré procesy 

komplikujú. Aj množstvo pripomienok svedčí o tom, že treba tento zákon dopracovať. Jedným 

z riešení by bolo návrh stiahnuť a prepracovať.  

 Veľké výhrady sa týkajú predovšetkým financovania športu, či bodov o lehotách medzi 

štartami aktívnej členskej základne, keďže niektoré športy sú obmedzené možnosťami súťaženia. 

Z návrhu je podľa P. Korčoka cítiť už prezidentom SOŠV spomínanú nedostatočnú dôveru voči 

športovému hnutiu. Pripomenul, že niektorým návrhom, napríklad termínu na schvaľovanie 

rozpočtov NŠZ, chýba rácio.   

Podľa J. Libu niektoré paragrafy zasahujú výrazne do činnosti spolkovej sféry a je otázne, 

či nejde o porušovanie základných ľudských práv, Ústavy SR a GDPR. Mnohé body by bolo 

potrebné opätovne prediskutovať. SOŠV bol doteraz v pozícii špecifickej organizácie, ktorú teraz 

zákon potláča. Pripomenul, že vypadla z návrhu ochrana olympijskej symboliky. Požiadal preto 

o vytvorenie špeciálnych paragrafov na úpravu potrieb SOŠV i o otvorenie témy financovania.  

M. Rojko zareagoval na zmeny v oblastiach hospodárenia, kontroly a zásahov štátu. 

Vzhľadom na množstvo pripomienok sa informoval, aký bude ich ďalší osud a ako sa bude ďalej 

postupovať.  

R. Nemec informoval, že nechcel dať návrh zákona do šuflíka a chcel by, aby do leta 

prešiel schvaľovacím procesom. Pre štátneho tajomníka je dôležitá tímovosť a hnevá ho, že ju 

nedokázal vybudovať v politike. Chce ju však v športe, keďže tím je preňho svätý. Prisľúbil, že 

už v krátkom čase sa vytvorí úzka pracovná skupina, ktorá sa bude čo najrýchlejšie zaoberať 

pripomienkami. Od športových orgánov bude požadovať už v krátkom čase mená, ktoré by sa 

zapojili do činnosti pracovnej skupiny. Na ministerstvo čaká rozporovacie konanie s vládnym 

auditom z MF SR a podobné by rád absolvoval aj so športovým hnutím ako nositeľom zásadných 
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pripomienok. Vládnemu auditu sa snaží vysvetliť, že napasovať pravidlá na špecifickú oblasť 

športu je veľmi náročné. Chce, aby boli určené elementárne pravidlá, ktoré sa nebudú ohýbať.  

Podľa viceprezidenta SOŠV M. Šatana sa v športe nikto nebráni tomu, že ak niekto spraví 

chybu a niečo pokazí či zanedbá, aby bol potrestaný. Často sa stretáva s tým, že niekto zneužíva 

štátne orgány, aby hádzal činnosti v športe polená pod nohy. Potom sa zdržujú rôzne procesy 

a všetko dlhšie trvá. Pripomenul však, že ak ľudia robia veci poctivo, nemali by byť trestaní. Ak 

je však v návrhu množstvo pripomienok, mal by sa prepracovať. Pripravovať právnu normu by 

mali ľudia, ktorí sa pohybujú v prostredí športu. Zákon by mal byť v prospech športu.  

D. Líška ocenil, že v zákone sa pamätá na malé športy a zväzy. Nemôže sa však 

vyžadovať od dobrovoľných funkcionárov vo zväzoch, aby prestali robiť v kluboch, lebo sa 

ocitajú ako štatutári v konflikte záujmov. Pre mnohé športy by to bolo problematické a nemal by 

kto vykonávať niektoré funkcie.  

Členovia VV SOŠV jednomyseľne súhlasili s návrhom J. Libu schváliť 

predložené pripomienky a pozmeňujúce návrhy k návrhu Zákona o športe, ktoré právne 

oddelenie SOŠV odošle v rámci medzirezortného pripomienkového konania.  

 

 Uzn. č. 321/7/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

Návrh pripomienok a pozmeňujúcich návrhov SOŠV k návrhu Zákona o športe, ktoré 

vypracovali právne oddelenie SOŠV, legislatívno-právna komisia SOŠV a o ktorých sa 

rokovalo na Rade pre rozvoj športu SOŠV.   

 

 

5. INFORMÁCIA O AKTIVITÁCH PREZIDENTA SOŠV 

Prezident SOŠV A. Siekel informoval VV SOŠV o pripravovanom liste pre 

podpredsedníčku vlády SR a ministerku V. Remišovú so žiadosťou o spoluprácu pri riešení 

obnovy športovej infraštruktúry v Slovenskej republike spojenej so znižovaním energetickej 

náročnosti a zlepšovaním efektívnosti prevádzky športových objektov (športových hál, 

hokejových štadiónov, plavární a pod.) z prostriedkov Európskej únie. V liste, ktorý vznikol 

v spolupráci so Slovenským atletickým zväzom, ju oboznamuje s dopadmi energetickej 

a ekonomickej krízy na športové aktivity v spoločnosti a s dôležitosťou udržania prevádzky 

športových zariadení.  

Sektor športu by veľmi ocenil osobitnú výzvu, ktorá by zohľadňovala viaceré špecifiká 

spojené s prevádzkou športových zariadení. Zároveň V. Remišovej ponúkol za SOŠV spoluprácu 

pri tvorbe programov a výziev v sektore športu. 

Podľa P. Korčoka sa ešte dá vstúpiť do harmonogramu výziev v rámci Plánu obnovy 

2027. Na účel znižovania energetickej náročnosti budov sú vyčlenené financie.  

 

 Uzn. č. 321/8/23  

      ➢VV SOŠV berie na vedomie:  

Informácie prezidenta SOŠV A. Siekela o jeho aktivite a liste podpredsedníčke vlády SR 

a ministerke V. Remišovej.  
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6. VYHODNOTENIE ZIMNÉHO EYOF FRIULI VENEZIA GIULIA 2023 

 Prezident SOŠV A. Siekel poveril ďalším vedením rokovania generálneho sekretára 

SOŠV J. Libu. Spoločne s vedúcim výpravy na zimnom EYOF 2023 Friuli Venezia Giulia B. 

Demeterom a športovým riaditeľom SOŠV R. Bučekom informovali o podujatí v talianskom 

regióne.  

 V poradí 16. zimný Európsky olympijský festival mládeže sa konal v dňoch 21. - 28. 

januára 2023. Slovensko, na ňom reprezentovalo 76 športovcov v 9 individuálnych športoch 

(zjazdové lyžovanie, bežecké lyžovanie, skoky na lyžiach, skicross, snowboardcross, biatlon, 

skialpinizmus, krasokorčuľovanie, šortrek) a kolektívy chlapcov a dievčat v ľadovom hokeji. Na 

EYOF sa zúčastnilo viac ako 1300 športovcov zo 47 európskych krajín. Po historicky najväčšej 

výprave spomedzi letných EYOF v Banskej Bystrici, Slovensko tentokrát reprezentovala 

najväčšia výprava na zimných EYOF s celkovým počtom 118 účastníkov. 

Na EYOF Friuli Venezia Giulia získali medaily športovci z 23 krajín. Slovensko sa 

v medailovom rebríčku umiestnilo na 20. mieste s dvoma striebornými medailami. Postarali sa 

o nich družstvo hokejistiek a biatlonista Michal Adamov.  

 B. Demeter sa následne venoval krátkemu zhodnoteniu účasti v jednotlivých športoch. 

Bežci na lyžiach, skialpinisti či akrobatickí lyžiari v skikrose na podujatí naberali hlavne 

skúsenosti. Ocenil, že po dlhšej dobe malo Slovensko na podujatí skokanku na lyžiach, T. 

Mesíková chcela skončiť do 8. priečky, napokon obsadila 9. pozíciu. Opäť dobré výsledky 

dosiahli šortrekári, L. Popovičová bola na 500 m šiesta, na 1500 m siedma. Pre slovenských 

snoubordistov to bol výsledkovo najlepší EYOF, potešilo najmä 5. miesto v miešaných tímoch. 

V krasokorčuľovaní viedol L. Václavík po krátkom programe, avšak voľná jazda mu nevyšla 

a skončil na 7. pozícii.   

 Striebro M. Adamova je podľa B. Demetera veľmi pekný výsledok. Adamov všetkých 

milo prekvapil. V zjazdovom lyžovaní ocenil výkony A. Nováčka, ktorý v slalome skončil na 

17. priečke zo 100 štartujúcich, a S. Polak. Sklamaní odchádzali z turnaja hokejisti, ktorí veľmi 

túžili po lepšom, medailovom umiestnení. Na záver hodnotenia si vedúci výpravy nechal 

strieborné hokejistky a z ich kolektívu vyzdvihol predovšetkým N. Lopušanovú. V základnej 

skupine prehrali tesne duel so Švajčiarskom, potom však nečakane zdolali favorizované Fínsko 

a po výhre nad Rakúskom postúpili do finále. V ňom boli pre Češky viac ako vyrovnaným 

súperom, avšak ukázala sa väčšia kvalita v tíme súperiek. Napriek finálovej prehre je 2. pozícia 

veľmi pekným výsledkom.  

 Vedúci výpravy B. Demeter skonštatoval, že EYOF bol logisticky a organizačne veľmi 

komplikovaný. Vzdialenosti medzi jednotlivými športoviskami boli veľké a podujatiu chýbala 

kompaktnosť. Pre výpravy to bola príprava na ZOH 2026, ktoré by sa mali konať v podobnom 

formáte. Zimný EYOF 2023 sa skončil bez väčších komplikácií, aj keď organizácia niektorých 

športov škrípala. Rovnako to bolo aj s kvalitou ubytovania či stravovania v jednotlivých 

lokalitách.  

 M. Šatan, ktorý sa tiež na EYOF zúčastnil, poznamenal, že organizácia hokejových 

turnajov bola slabá a mala ďaleko od medzinárodných štandardov. Podľa neho je aj organizácia 

turnajov majstrovstiev Slovenska mládeže na kvalitnejšej úrovni. Organizátorom chýbali 

skúsenosti a nepoznali hokejové špecifiká.  
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 J. Liba o téme zimného EYOF 2023 hovoril s prezidentom Európskych olympijských 

výborov S. Capralosom, ktorý mu prezentoval jednoznačný pohľad, že podobná organizácia nie 

je smerovaním do budúcnosti. Deklarovaných 25 miliónov eur do organizácie nebolo vôbec 

vidieť.  

 Na EYOF sa zúčastnili aj štyria zástupcovia Národnej rady SR. R. Nemec poznamenal, 

že vzdialenosti medzi športoviskami boli naozaj dlhé.  

 Viceprezidentka SOŠV D. Barteková, ktorá sa tiež zúčastnila na EYOF, sa poďakovala 

za skvelú organizáciu slovenskej výpravy pracovníkom športového oddelenia SOŠV 

a pripomenula, že pre A. Longovú bolo podujatie veľkým krstom ohňom. Vyzdvihla aj prácu 

a pôsobenie ambasádora slovenskej výpravy M. Čmelíka, na činnosť ktorého boli veľmi 

priaznivé odozvy aj zo strany Európskych olympijských výborov.  

 Aj na základe hodnotenia vedúceho výpravu F. Chmelár hovoril, že ho trápi budúcnosť 

zimných športov na Slovensku.  

 

Uzn. č. 321/9/23  

  ➢VV SOŠV berie na vedomie: 

Informácie o vyhodnotení 16. zimného EYOF Friuli Venezia Giulia 2023, ktoré 

prezentoval odborný pracovník športového a metodického oddelenia SOŠV a vedúci 

výpravy B. Demeter.  

 

 

7. PRÍPRAVA EH KRAKOV 2023, EYOF MARIBOR 2023, 2023 ANOC WORLD 

BEACH GAMES 

 Športový riaditeľ SOŠV R. Buček informoval členov VV SOŠV o prípravách na 

Európske hry 2023, ktoré sa uskutočnia od 21. júna do 2. júla v Krakove a v regióne Malopoľska. 

Predbežne sa počíta s účasťou 130 športovcov. Výprava bude mať viac ako 200 členov. V tejto 

chvíli má Slovensko istých 21 miesteniek a vzhľadom na špecifický formát atletiky bude môcť 

súťažiť 48 atlétov. Slovensko očakáva ešte približne 60 miesteniek pre športovcov, ktorí splnia 

kvalifikačné kritériá, resp. budú nominovaní na majstrovstvá Európy, ktoré budú v dvanástich 

športoch súčasťou Európskych hier.  

 R. Buček prezentoval zatiaľ neoficiálnu informáciu, že do programu Európskych hier 

opäť zaradili thajský box, v ktorom má Slovensko veľmi dobrú športovkyňu M. Chochlíkovú. 

Zároveň upozornil, že Európske hry vzhľadom na rozptyl športovísk budú organizačne náročné. 

Vzhľadom na vzdialenosti nepôjde výprava do Poľska ako celok, zväzy si dopravu zabezpečia 

vo vlastnej línii.  

 MŠVVŠ SR nevyhovelo žiadosti SOŠV  o poskytnutie príspevku na zabezpečenie účasti 

na EH. Aby SOŠV zabezpečil účasť na multišportovom podujatí na štandardnej úrovni 

(zabezpečenie jednotného voľnočasového oblečenia, dopravy, cestovných náhrad, zdravotného 

zabezpečenia a administratívnych činností spojených s účasťou) požiadal zúčastnené zväzy o 

spoluúčasť pri financovaní výdavkov vo forme poplatku (príspevku). Po výpočte výdavkov bola 

výška poplatku stanovená na 360,-Eur na osobu  (s DPH). SOŠV z poplatku poskytne účastníkom 

oblečenie, preplatí dopravu do/z dejiska, vyplatí cestovné náhrady, zabezpečí prítomnosť lekára, 
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dvoch fyzioterapeutov a pokryje náklady spojené s administratívnymi činnosťami. Ubytovanie a 

stravu poskytne organizátor podujatia bezplatne. 

J. Liba informoval členov VV SOŠV o možnosti zúčastniť sa na Európskych hrách 

a požiadal ich o nahlásenie záujmu o účasť na  tomto podujatí. V najbližšom období sa uskutoční 

Štáb EH 2023, na ktorom zástupcovia zväzov dostanú viaceré bližšie informácie.  

 R. Buček následne informoval o prípravách na letný EYOF Maribor 2023, ktorý sa 

uskutoční od 23. do 29. júla 2023. Predpokladá sa účasť 2 300 športovcov súťažiacich v 11 

športoch v 123 súťažiach. Slovensko bude mať zastúpenie v 7 športoch: atletika, cestná 

cyklistika, horská cyklistika, džudo, plávanie, športová gymnastika a tenis. Vo výprave by malo 

byť celkovo 72 členov. Výprava pôjde do dejiska autobusmi, bývať sa bude na stredoškolských 

a vysokoškolských internátoch. Prvý štáb so zástupcami športových zväzov sa uskutoční 26. 

apríla 2023, po príchode zástupcov športového oddelenia SOŠV zo semináru vedúcich výprav. 

Z grantu Olympijskej solidarity MOV bude zväzom prerozdelená suma 17 000 USD 

určená na športovú prípravu. SOŠV plánuje pred odchodom usporiadať záverečné sústredenie 

všetkých nominovaných športovcov.  

R. Buček pokračoval v informovaní členov VV SOŠV aj o druhých Svetových plážových 

hrách, ktoré sa uskutočnia 5. - 12. augusta 2023 na Bali. Súťažiť bude 1300 športovcov z asi 

stovky krajín v 14 športoch. Predpokladá sa účasť 5 až 6 slovenských športovcov. Najväčšie 

šance kvalifikovať sa majú slovenskí športovci v akvatlone (M. Vráblová, M. Bicanová a R. 

Varga). Šanca je aj v súborných cvičeniach kata v karate. Kvalifikačný proces sa skončí 8. júla 

2023 a k tomuto dátumu bude potrebné odoslať aj menovité prihlášky. 

Národné olympijské výbory si na rozdiel od predchádzajúcich hier zabezpečujú dopravu 

sami. ANOV poskytne príspevok na úhradu leteniek na základe výpočtu ceny letenky. 

Ubytovanie a stravu poskytuje organizátor bezplatne. Vo výprave môže mať každý individuálny 

šport jedného člena realizačného tímu. 

Riaditeľ športového oddelenia SOŠV R. Buček pridal informácie o prípravách zimných 

olympijských hier mládeže 2024 v kórejskom Kangwone. Počíta sa s účasťou 80 až 85 

športovcov a členov realizačných tímov. Viac-menej istá by mala byť účasť kolektívov 

v turnajoch ľadového hokeja. SOŠV naplno využije granty Olympijskej solidarity.  

V súčasnosti je už v plnom prúde kvalifikácia na olympijské hry 2024 v Paríži. R. Buček 

informoval, že v júli sa uskutoční seminár šéfov misií a novinkou je aj možnosť zakúpenia si 

vstupeniek, ktoré si musí každý účastník zaobstarať cez elektronický systém. J. Liba v súvislosti 

s OH 2024 informoval, že SOŠV požiadal o 1500 vstupeniek, organizačný výbor mu však 

pridelil len 300. Sú to minimálne počty, o navýšení sa bude ešte komunikovať. J. Liba informoval 

aj prípravách Slovenského domu. Existuje možnosť spoločného domu s Českom. O projektoch 

sa vedú v súčasnosti rokovania.  

P. Korčok upozornil na previazanosť Medzinárodného maratónu mieru s olympijskými 

hrami. Prvý maratón v Košiciach sa konal krátko po skončení OH 1924 v Paríži. MMM si tento 

a na budúci rok pripomenie storočnicu. Tento rok sa koná 100. ročník a na budúci rok si budú 

pripomínať 100 rokov od vzniku. J. Liba informoval o stretnutí s riaditeľom MMM B. Koniarom, 

na ktorom sa dohodli na oslave oboch jubileí. Tento rok by sa mali do podujatia zapojiť štafety 

národných a medzinárodných olympijských organizácií, budúci rok by sa niesol v znamení 

diplomatického pripomínania výročia.  
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Uzn. č. 321/10/23  

  ➢VV SOŠV berie na vedomie: 

Informácie o prípravách Európskych hier 2023 Krakov, EYOF 2023 Maribor 

a Svetových plážových hier 2023 Bali, ktoré prezentoval riaditeľ športového oddelenia 

SOŠV R. Buček.  

 

 

8. RÔZNE 

 

VEC: PROJEKT NEWMIRACLE 

 Predsedníčka komisie pre rovnosť príležitostí M. Šišková informovala o projekte 

NewMiracle, ktorý je zameraný na podporu angažovania sa žien vo vedúcich funkciách v športe. 

K iniciatíve Litovského národného olympijského výboru sa pridali národné olympijské výbory z 

Talianska, Lotyšska, Estónska a Slovenska. Akademickým partnerom projektu sa stala rímska 

univerzita Foro Italico. Do projektu sa zo Slovenska zapojilo 18 účastníčok a 14 mentorov, medzi 

ktorými sú aj členovia VV SOŠV. V rámci projektu sa už konali jeden národný tréning a jeden 

medzinárodný, ktorý hostila Bratislava. V ďalších mesiacoch sa uskutočnia ešte dva domáce 

tréningy a dve medzinárodné podujatia v Taliansku a Litve. M. Šišková ocenila výstavbu 

projektu a verí, že vyškolené účastníčky budú v budúcnosti využívať skúsenosti v prospech 

športového hnutia.  

 

Uzn. č. 321/11/23  

  ➢VV SOŠV berie na vedomie: 

Informácie o projekte NewMiracle, ktoré prezentovala členka VV SOŠV a predsedníčka 

komisie pre rovnosť príležitostí SOŠV M. Šišková.  

 

 

VEC: AKTIVITY V OBLASTI PROPAGÁCIE A ROZVOJA OLYMPIZMU NA 

SLOVENSKU 

 Viceprezidentka SOŠV D. Barteková ako predsedníčka rady pre rozvoj olympizmu 

SOŠV informovala o poslednom rokovaní a aktivitách na podporu šírenia myšlienok olympizmu 

a fair play. Upriamila pozornosť na aktivity SOŠV v oblasti enviromentálneho vzdelávania. 

SOŠV sa stal partnerom 2. ročníka Ekoolympiády, do ktorej sa vlani zapojilo 9000 študentov. 

Predstavila aj vzdelávací projekt EKO 45‘, ktorý SOŠV realizuje v spolupráci s občianskym 

združením Planet Lover s finančnou podporou Enviromentálneho fondu.  

 Projekt Olympijského odznaku všestrannosti (OLOV) je už medzi žiakmi a učiteľmi 

druhého stupňa základných škôl dostatočne známy. V školskom roku 2022/23 sa do OLOV 

zapojilo 32 806 žiakov, čo je viac ako bolo očakávaných 12-tisíc. V najbližších týždňoch sa budú 

konať krajské kolá a v júni aj celoslovenské finále. D. Barteková pozvala členov VV SOŠV na 

krajské i celoslovenské kolá OLOV. Informovala aj o plánoch na organizáciu Olympijského dňa, 

ktorý by sa mal konať v druhej polovici júna na bratislavskej Kuchajde. Ocenila spoluprácu 
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s Národným športovým centrom pri inovačnom vzdelávaní zamestnancov škôl k programu 

OVEP - Vzdelávania o olympijských hodnotách.  

 Spomenula aj krátke informácie o činnosti Klubu fair play SOŠV, aktivite A. Kuzminovej 

Dobehni svoj mozog junior, ktorého pilotný program by sa mal uskutočniť v roku 2023. 

Predstavila aj výtvarnú súťaž Oly volá školy, v ktorej sa hľadá maskot Slovenského 

olympijského a športového múzea. Prítomných pozvala aj na návštevu Slovenského 

olympijského a športového múzea, v ktorom v deň rokovania VV SOŠV otvárali výstavu 

venovanú k 30. výročiu vzniku SOŠV.  

 

Uzn. č. 321/12/23  

  ➢VV SOŠV berie na vedomie: 

Informácie o aktivitách na podporu šírenia myšlienok olympizmu a fair play, ktoré 

predstavila viceprezidentka SOŠV a predsedníčka Rady olympizmu SOŠV D. Barteková.  

 

 

VEC: ZAHRANIČNÉ PRACOVNÉ CESTY 

Generálny sekretár SOŠV J. Liba predložil na schválenie zoznam zahraničných 

pracovných ciest. Následne boli členmi VV SOŠV schválené 2 riadne pracovné cesty. Ďalších 5 

pracovných ciest bolo schválených dodatočne. 

Všetci členovia VV SOŠV tieto návrhy schválili jednomyseľne bez pripomienok. 

 

Uzn. č. 321/13/23  

  ➢VV SOŠV schvaľuje: 

Dodatočne ZPC č. 1 - 5 podľa návrhu predloženého J. Libom. 

 

 
 

Uzn. č. 321/14/23  

  ➢VV SOŠV schvaľuje: 

ZPC č. 1 - 2 podľa návrhu predloženého J. Libom. 

Č. Destinácia Dátum Účel cesty Účastníci Hradí EUR pozn.

1 Triest, Taliansko 25.1.2023 EYOF FVG 2023 B. Ďuriška

2 Praha, ČR 1.2.2023 Stretnutie s ČOV J. Liba

3 Praha, ČR 6.2.2023 Stretnutie s ČOV J. Liba

4 Praha, ČR 15.2.2023 Stretnutie s ČOV J. Liba

5 Budapešť, Maďarsko 1.-3.3.2023
Regionálny seminár pre 

olympijské akadémie
E. Malíková, K. Ráczová
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VEC: OSLAVY 30. VÝROČIA VZNIKU SOŠV A NÁVŠTEVA SÍDLA MOV 

 J. Liba oznámil členom VV SOŠV finálny termín návštevy sídla MOV a stretnutia 

s prezidentom MOV T. Bachom. Pri tejto príležitosti sa uskutoční 14. septembra 2023 rokovanie 

výkonného výboru SOŠV priamo v Lausanne a následne sa členovia a významné športové 

osobnosti stretnú s prezidentom MOV T. Bachom. Termín je vzhľadom na pracovný kalendár T. 

Bacha finálny a nedá sa už zmeniť.  

 Ďalšie 64. valné zhromaždenie SOŠV by sa malo uskutočniť 26. mája 2023. Na stretnutie 

je pozvaný viceprezident MOV Juan Antonio Samaranch Salisachs mladší a bude to ďalšia časť 

osláv 30. výročia SOŠV.  

 Členovia VV SOŠV jednohlasne odsúhlasili termín návštevy sídla MOV a stretnutia 

s prezidentom MOV a vzali na vedomie informáciu o plánovanom termíne valného 

zhromaždenia SOŠV.  

 

Uzn. č. 321/15/23  

  ➢VV SOŠV schvaľuje: 

Termín návštevy sídla MOV a stretnutia s prezidentom MOV T. Bachom dňa 14. 

september 2023.  

 

Uzn. č. 321/16/23  

  ➢VV SOŠV berie na vedomie: 

Informáciu J. Libu o pripravovanom 64. valnom zhromaždení SOŠV a návšteve 

viceprezidenta MOV Juana Antonia Samarancha Salisachsa mladšieho na Slovensku, 

ktoré by sa mali uskutočniť 26. mája 2023.  

 

 

VEC: VÝZVA NA UDELENIE ČESTNÝCH TITULOV, VYZNAMENANÍ 

A VÝROČNÝCH OCENENÍ SOŠV 

Čestný prezident SOŠV F. Chmelár vyzval členov VV SOŠV na predloženie návrhov na 

udelenie čestných titulov, vyznamenaní a výročných ocenení SOŠV za rok 2022. Čestné tituly, 

vyznamenania a výročné ocenenia osobám a osobnostiam športovej verejnosti sa udeľujú hlavne 

(ale nielen) pri príležitosti životných jubileí a iných významných udalostí. Predložené návrhy 

prejdú schvaľovacím procesom na zasadnutí VV SOŠV a následne budú vyznamenania a 

ocenenia odovzdané na 64. valnom zhromaždení SOŠV dňa 26. mája 2023, resp. pri iných 

vhodných slávnostných príležitostiach. 

 

Č. Destinácia Dátum Účel cesty Účastníci Hradí EUR pozn.

1 Rím, Taliansko 15.-16.3.2023
Zasadnutie ENGSO EU 

Advisory Committee
P. Gantnerová SOŠV 120

2 Krakow, Poľsko 22.-24.3.2023
Zasadnutie koordinačnej 

komisie EH Krakow 2023
J. Liba SOŠV 1500
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Uzn. č. 321/17/23  

  ➢VV SOŠV berie na vedomie: 

Výzvu F. Chmelára na predloženie návrhov na udelenie čestných titulov, vyznamenaní a 

výročných ocenení SOŠV za rok 2022. 

 

 

VEC: ZÁVER 

Na záver zasadnutia poďakoval generálny sekretár SOŠV J. Liba všetkým členom VV 

SOŠV i prítomnému štátnemu tajomníkovi pre šport R. Nemcovi za rokovanie a následne ukončil 

321. zasadnutie VV SOŠV.  

 

322. zasadnutie VV SOŠV sa uskutoční vo štvrtok 6. apríla 2023 v Bratislave.   

 

 

 

Predsedajúci: A. Siekel, prezident SOŠV, v. r. 

 

 

Zapísal: P. Pašuth, v. r. 

 

 

Overil: D. Líška, člen VV SOŠV, v. r.  


